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Nr. 66 BRIEF VAN DE MINISTER VAN DEFENSIE

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal

Den Haag, 3 oktober 2008

Ingevolge het verzoek van uw Kamer voorafgaand aan ministeriële bijeen-
komsten van de NAVO Raad te worden geïnformeerd over de agenda en
de Nederlandse inzet bericht ik u als volgt.

Op 9 en 10 oktober a.s. vindt in Boedapest een bijeenkomst plaats van de
Noord-Atlantische Raad (NAR) in de samenstelling van ministers van
Defensie. De agenda bouwt voort op de gedachtewisseling over het Navo
transformatieproces tijdens de ministeriële van Londen, waarover ik u in
referte heb geïnformeerd. De bijeenkomst heeft een informeel karakter,
alleen op de tweede dag heeft de Secretaris Generaal de mogelijkheid
opengehouden van een korte formele sessie waarin besluitvorming kan
plaatsvinden.

Naar verwachting zullen de volgende agendapunten aan de orde worden
gesteld:
• Lopende operaties;
• De Nato Response Force (NRF);
• De reorganisatie van de Navo commandostructuur;
• Uitzendbaarheids- en inzetpercentages (deployability and usability

rates);
• Het helicopter initiatief;
• Hervorming van het Navo hoofdkwartier in Brussel.

Lopende operaties

ISAF.
De Secretaris Generaal van de Navo zal verslag doen van zijn bezoek aan
Pakistan. Het doel van zijn bezoek was te spreken over de verbetering van
de relatie tussen Pakistan en de Navo. Een goede relatie met Pakistan is
van groot belang voor het bereiken van de doelstelling van ISAF.
De Afghaanse regering heeft voorgesteld het Afghaanse nationale leger
uit te breiden tot 120 000 man. In Boedapest zal worden besproken hoe de
Navo kan blijven bijdragen aan de training, uitrusting en financiering van
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het Afghaanse leger. Ook onderzoekt de Navo op welke wijze ISAF een
grotere bijdrage kan leveren aan drugsbestrijding. Uitgangspunt blijft de
ondersteuning van de brede anti-drugsstrategie van de Afghaanse rege-
ring. Verdelging van papavervelden wordt geen taak van ISAF.

Door de toename van het luchtverkeer boven Afghanistan is er behoefte
aan de inzet van AWACS vliegtuigen. De AWACS kan de radardekking, de
coördinatie van vliegbewegingen en de aansturing van vliegtuigen ten
behoeve van operaties verbeteren. Bij de AWACS is ook Nederlands
personeel geplaatst. Mogelijk zal dat personeel naar Afghanistan worden
uitgezonden. U wordt hierover geïnformeerd in de stand van zakenbrief
Afghanistan, die medio oktober wordt verzonden.

KFOR.
Mogelijk zal de implementatie van de nieuwe taken van KFOR, sinds de
inwerkingtreding van de grondwet, aan de orde komen. KFOR onder-
steunt de Kosovaarse autoriteiten bij de vervanging van het Kosovo
Protection Corps door een nieuwe multi-etnische en onder democratische
controle staande Kosovo Security Force. Nederland draagt vier militairen
bij aan KFOR.

NRF
Tijdens de Force Generation Conference die in de week van
22–26 september is gehouden is wederom gebleken dat de vulling van de
NRF grote problemen oplevert. Dat is zorgwekkend. In Boedapest zal
daarom een dringend beroep worden gedaan op de landen die ten
aanzien van de NRF tot nu toe in gebreke zijn gebleven. Een beroep op
landen die terughoudend zijn met het beschikbaar stellen van troepen
past in het Nederlandse streven naar burden sharing. Nederland blijft
voorstander van het op enigerlei wijze combineren van de NRF en de
Reserve Forces.

Reorganisatie van de Navo commandostructuur

Het tot nu toe behaalde resultaat van de reorganisatie van de Navo
commandostructuur is uitermate teleurstellend. Daarbij gebiedt de eerlijk-
heid te zeggen dat binnen de eerder overeengekomen politieke richtlijnen
nauwelijks meer lijkt te kunnen worden bereikt. Het verhogen van de
uitzendbaarheid met minder mensen en minder geld, zonder het aantal
statische locaties van de hoofdkwartieren te verminderen is een onhaal-
bare opgave. Ik zal mij dus, evenals in Londen, op het standpunt stellen
dat de bescheiden winst die met het huidige voorstel kan worden behaald
moet worden geïncasseerd, maar dat tegelijkertijd vervolgstappen
moeten worden gezet waarbij het aantal statische hoofdkwartieren
wederom nadrukkelijk ter discussie wordt gesteld.

Uitzendbaarheids- en inzetpercentages

Tijdens de ministeriële van Londen heb ik voorgesteld om de procentuele
normen voor uitzendbaarheid en inzet van troepen geleidelijk te verhogen
tot 50%. Mede dankzij voorbereidend werk op het Navo hoofdkwartier, ziet
het er naar uit dat in Boedapest overeenstemming kan worden bereikt
over verhoging van het uitzendbaarheidspercentage, waarbij rekening
wordt gehouden met de behoefte van enkele aan de grenzen van het
Navo verdragsgebied gelegen landen om voldoende statische troepen te
behouden voor hun territoriale verdediging. Ook zal verder worden
gesproken over verhoging van de inzetpercentages, maar alvorens daar-
over een besluit te nemen zal advies worden ingewonnen van het militair
comité.
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Het helikopter initiatief

In Londen heeft het Verenigd Koninkrijk voorgesteld om een richtbedrag
overeen te komen voor het helikopter trust fonds van 50 miljoen Euro.
Mogelijk kan daarover een besluit worden genomen in Boedapest. Neder-
land heeft zich bereid verklaard om in het kader van het helikopterinitiatief
trainingen te verzorgen en lessons learned uit te wisselen.

Hervorming van het Navo-hoofdkwartier in Brussel

In Londen is de Secretaris Generaal gevraagd om met concrete voor-
stellen te komen inzake de hervorming van zijn hoofdkwartier. In mijn
verslag van de ministeriële in Londen heb ik geschreven dat de bijeen-
komst een voorzichtige doorbraak lijkt te hebben opgeleverd op de interne
hervormingsagenda. Dat beeld is nadien bevestigd tijdens bijeenkomsten
van de Navo Raad op het niveau van ambassadeurs.

De minister van Defensie,
E. van Middelkoop
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